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EXCHANGE 0F NOTES BETWEEN THE GOVERNMENT 0F CANADA AND THEGOMERMENT 0F THE UNITED STATES 0F AMERICA AMENDING TEAGREEMENT 0F OCTOBER 6, 1966. CONCERMNG THE ESTABLISHMENT 0FA METEOROLOGICAL R0CKET PROJECT AT COLD LAKE, ALBERTA

I
The Embassy of the United States of America to the Department of External

Affairs of Canada

Ottawa, February 13, 1969
No. 32

The Embassy of the United States of America refers to the agreementbetween the Governments of the United States and Canada on the establish-ment of a cooperative meteorological rocket project at Cold Lake, Alberta,effected by the exchange of the United States Note No. 95 of September 29,1966, and the Canadian Note No. DL-2452 of October 6, 1966.1'1
The Government of the United States has the honor to propose that thePWN-6A meteorological rocket system referred to in that agreement bereplaced by the PWN-8B system, beginning in 1969. To this end, the UnitedStates Air Force would deliver the ground support equipment required tolaunch the PWN-8B rockets and approximately 150 PWN-8B rockets per year.The rockets and equipment would remain the property of the United StatesGovernment and would be returned to the Government bf the United Statesupon the conclusion of this project except for the rockets which would havebeen» expended. The PWN-8B rocket system would be utilized by the Canadi-an Forces under the same terms and conditions as the PWN-6A rocketsfurnîshed by the United States Air Force under the above-mentionedagreement.

In order to assure the safe and effective operation of the new rocketsystem, the United States Air Force would provide training at VandenbergAir Force Base, California for approximately twelve members of the Canadi-an Forces per year. This training would be at no cost to the Government ofCanada except for transportation and per diem. costs.
If this change in the rocket systemn has the approval of the Government o!Canada, this Note and the reply of the Department o! External Affairs to thateffeet would constitute an agreement between the two Governments to enterinto force on the date of the Department's reply.

R.Z.S.
(Rufus Z. Smith)



ÉCHANGE DE NOTES ENTRE LE GOUVERNEMENT DU CANADA ET LE GOUVERNE-
MENT DES ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE MODIFIANT L'ACCORD DU 6 OCTO-
BRE 1966 CONCERNANT L'ÉTABLISSEMENT D'UN PROJET DE FUSÉES
MÉTÉOROLOGIQUES À COLD LAKE, ALBERTA

I

Traduction

L'Ambassade des États-Unis d'Amérique au Ministère des Affaires
extérieures du Canada

Ottawa, le 13 février 1969

No 32

L'Ambassade des États-Unis d'Amérique se réfère à l'accord entre le

Gouvernement des États-Unis et le Gouvernement du Canada relativement à

une entreprise conjointe faisant appel à des fusées météorologiques à Cold

Lake, en Alberta, intervenu à la suite de l'échange de la Note des États-Unis n°

95, en date du 29 septembre 1966 et de la Note du Canada n° DL-2452, en date

du 6 octobre 1966P)

Le Gouvernement des États-Unis a l'honneur de proposer le remplace-
ment des fusées météorologiques du type PWN-6A, qui font l'objet de l'accord,
Par des fusées du type PWN-8B, à compter de 1969. A cette fin, l'Aviation des

États-Unis s'engage à livrer le matériel de service nécessaire au lancement
des fusées PWN-8B ainsi que 150 fusées PWN-8B environ par année. Les

fusées et le matériel demeureront la propriété du Gouvernement des États-

Unis et lui seront remis au terme du projet, à l'exception des fusées déjà

utilisées. Les Forces canadiennes se serviront des fusées PWN-8B aux mêmes

conditions et modalités que celles qui sont stipulées dans l'accord susmen-
tionné, relativement aux fusées PWN-6A.

Afin d'assurer le fonctionnement sûr et efficace des nouvelles fusées,

l'Aviation des États-Unis s'engage à assurer la formation d'environ douze

membres des Forces canadiennes à la base Vandenberg, en Californie. Cette

formation n'entraînerait aucune dépense de la part du Gouvernement du

Canada, à l'exception des frais de transport et des indemnités quotidiennes de

séjour.

Si la modification proposée convient au Gouvernement du Canada, la
présente Note et la réponse du Ministère des Affaires extérieures à cet égard
Constitueront, entre nos deux Gouvernements, un accord qui entrera en

Vigueur à la date de la réponse du Ministère.
R.Z.S.

(Rufus Z. Smith)

* Recueil des Traités 1966 N° 31.



il

The Departmnent of External Affairs of Canada to the Embassy of the Unted
States of America

Ottawa, April 24, 1969
No. DN-577

The Department of External Affairs presents its compliments to the
Embassy of the United States of America and has the honour to refer to the
Embassy's Note No. 32 of February 13, 1969, and to the Exchange of Notes of
September 29 and October 6, 1966,'~ concerning the establishment of a co-
operative meteorological rocket project at Cold Lake, Alberta.

The Department of External Affairs is pleased to inform the Embassy
that the Government of Canada accepts the Embassy's proposai to replace the
PWN-6A meteorological rocket system in use at Cold Lake with the PWN-8B
system, in accordance with the provisions contained in the Embassy's Note
No. 32.

The Department of External Af! airs is therefore pleased to inform the
Embassy thýat; the Government of Canada agrees that the Embassy's Note No.
32 of February 13, 1969, and this reply, which is authentic in English and
French, shall constitute an amendment to the aboveý agreement, which shail
enter into force on the date of this Note.

The Department of External Affairs avails itself of this opportumity to
renéw to the Embassy of the United States of Amnerica the assurances o! its
highest consideration.

R.P.C.
(R.P. Cameron)

< Treaty Sertes 1966 No. 31



Le Ministère des Affaires extérieures du Canada à l'Ambassade des
États-Unis d'Amérique

Ottawa, le 24 avril 1969

NO DN-577

Le Ministère des Affaires extérieures présente ses compliments à l'Am-
bassade des États-Unis d'Amérique et a l'honneur de se référer à la note de
l'Ambassade n° 32 du 13 février 1969 et à l'échange de notes du 29 septembre
et du 6 octobre 1966<), concernant la réalisation d'une entreprise conjointe

faisant appel à des fusées météorologiques à Cold Lake, en Alberta.

Le Ministère des Affaires extérieures est heureux de faire savoir à l'Am-

bassade que le Gouvernement du Canada accepte de remplacer les fusées

météorologiques du type PWN-6A, utilisées à Cold Lake, par les fusées du

type PWN-8B, conformément aux propositions formulées dans la note n° 32.

Le Ministère des Affaires extérieures est donc heureux de faire savoir à

l'Ambassade que le Gouvernement du Canada consent à ce que la note n° 32

du 13 février 1969 de l'Ambassade des États-Unis d'Amérique et la présente

réponse, faisant foi en langues française et anglaise, constitueront une modifi-

cation à l'accord mentionné plus haut, qui entrera en vigueur à compter de la

date de la présente réponse.

Le Ministère des Affaires extérieures saisit cette occasion pour renouveler

à l'Ambassade des États-Unis d'Amérique les assurances de sa très haute

considération.
R.P.C.

(R. P. Cameron)

m Recueil des Traités 1966 N- 31.
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